



Empowered lives.
Resilient nations.



ບົດຂ່າວ

ໂດຍ: ກົມເສດຖະກິດ, ກຳມາທິການເສດຖະກິດ ແຜນການ ແລະ
ການເງິນສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ

ໂຄງການເຊື່ອມໂຍງສິ່ງແວດລ້ອມເຂົ້າໃນກິດຈະກຳແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກ-
ອົງການສະຫະປະຊາດເພື່ອການພັດທະນາ.

ພະນັກງານວິຊາການສະພາແຫ່ງຊາດເຂົ້າຮ່ວມການຝຶກອົບຮົມກ່ຽວກັບການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງມວນຊົນໃນການປະເມີນຜົນກະທົບທາງສິ່ງແວດລ້ອມແລະສັງຄົມ

ວັນທີ 7 ກຸມພາ 2014

ໃນວັນທີ 5 – 7 ກຸມພາ ພະນັກງານວິຊາການສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ຈຳນວນ 40 ທ່ານ ຈາກກຳມາທິການ, ຫ້ອງວ່າການສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ຫ້ອງວ່າການສະພາແຫ່ງຊາດປະຈຳຂេດເລືອກຕັ້ງທັງ 1 ແລະ 10 ໄດ້ຮັບການຝຶກອົບຮົມກ່ຽວກັບການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງມວນຊົນໃນການປະເມີນຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມແລະສັງຄົມທີ່ຈັດຂຶ້ນທີ່ທ່າລາດເມືອງແກ້ວອຸດົມ ແຂວງວຽງຈັນ.

ການຝຶກອົບຮົມໄດ້ຈັດຂຶ້ນໂດຍກົມເສດຖະກິດ ແລະ ສູນຝຶກອົບຮົມສະພາແຫ່ງຊາດ

ເຊິ່ງດຳເນີນໂດຍກົມປະເມີນຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສັງຄົມ ກະຊວງສຸພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ທີ່ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນທາງດ້ານວິຊາການ ແລະ ການເງິນຈາກໂຄງການເຊື່ອມໂຍງສິ່ງແວດລ້ອມເຂົ້າໃນກິດຈະກຳແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກຂອງອົງການສະຫະປະຊາດເພື່ອການພັດທະນາ.

ສະພາແຫ່ງຊາດແມ່ນອົງການຈັດຕັ້ງທີ່ສຳຄັນທີ່ເປັນຕາງໜ້າໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນລາວ, ຊຸກຍູ້ໃຫ້ມີການພັດທະນາຄຸນນະພາບການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນ. ທ່ານ ບຸນປອນ ສີສຸລາດ, ຮອງປະທານກຳມາທິການເສດຖະກິດ ແຜນການ ແລະ

ການເງິນສະພາແຫ່ງຊາດ
ໄດ້ໃຫ້ກົດເບັນປະທານເປີດພິທີກອງປະຊຸມຜົນກະທົບຮ່ວມສຳມະນາວິຊາການ
ກ່ຽວກັບການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງມວນຊົນໃນຂະບວນການປະເມີນຜົນກະທົບຕໍ່
'ສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສັງຄົມຂອງການລົງທຶນ.
ທ່ານໄດ້ໃຫ້ຄວາມໝາຍສຳຄັນວ່າ,

“ການຜົນກະທົບຮ່ວມຄັ້ງນີ້ແມ່ນກ່ຽວກັບ
ສິດການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງມວນຊົນໃນຂະບວນການປະເມີນຜົນກະທົບຕໍ່ 'ສິ
' າແວດລ້ອມ ແລະ ສັງຄົມຂອງການລົງທຶນ.
ການຜົນກະທົບຮ່ວມຄັ້ງນີ້ຍັງແນ່ນອນໃສ່ໃຫ້ພະນັກງານວິຊາການສະພາແຫ່ງຊາດໃ
ຫ້ເຂົ້າໃຈເລິກເຊິ່ງເຖິງຜົນກະທົບທີ່ເກີດຂຶ້ນຈາກໂຄງການພັດທະນາ
ຕ່າງໆ ແລະ ຈາກການນຳໃຊ້ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງ,
ພູມເພຍ
ທີ່ພວມສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ 'ສິ່ງແວດລ້ອມໃນປະເທດເຮົາຢ່າງໜ້າເປັນຫ
ວ່າ”

ບັນດາຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ຮັບຮູ້ຂັ້ນຕອນທາງດ້ານກົດໝາຍສຳຫຼັບການ
ມີສ່ວນຮ່ວມຂອງມວນຊົນ, ພາລະບົດບາດ ແລະ
ໜ້າທີ່ ຮັບຜິດຊອບຂອງບັນດາ ບໍລິສັດ ແລະ
ເຈົ້າໜ້າທີ່ຂອງລັດຖະບານທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ
ພ້ອມນັ້ນຍັງໄດ້ຮັບຮູ້ເຖິງສິດ ແລະ
ໜ້າທີ່ຂອງຜູ້ທີ່ຖືກຜົນກະທົບຈາກການຍົກຍ້າຍຈັດສັນຂອງໂຄງການກ
ານລົງທຶນ.

ນອກຈາກນີ້ໜຶ່ງໃນສຳມະນາກອນຈາກອົງການບ້ານຈຸດສຸມສາກົນໄດ້ນຳສະເ
ໜີເຄື່ອງມືໃນຂະບວນການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງມວນຊົນໃຫ້ພະນັກງານວິຊາກາ
ນສະພາແຫ່ງຊາດ ເຊັ່ນ: ໂປດສະເຕີ ແລະ
ແຜ່ນພັບທີ່ອະທິບາຍກ່ຽວກັບສິດຂອງປະຊາຊົນໃນຂະບວນການຍົກຍ້າຍຈັດ
ສັນ ແລະ ການຊົດເຊີຍ
ພ້ອມທັງຄູ່ມືຂັ້ນຕອນໃນການຮ້ອງທຸກໃນກໍລະນີມີຂໍ້ຜິດພາດເກີດ
ຂຶ້ນ.

ບັນດາຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ລົງຢັ້ງຢືນຢາມພື້ນທີ່ຕົວຈິງທີ່ຂອງຜູ້ທີ່
'ໄດ້ຮັບການຍົກຍ້າຍຈັດສັນຈາກເຂດພື້ນທີ່ມີການສ້າງເຂື່ອນນໍ້າຕົວ
' ມ 2 ທີ່ບ້ານໂພນສະວັດ ເມືອງເຜືອງ ແຂວງວຽງຈັນ
ທີ່ເປັນເປັນທີ່ຢູ່ຂອງປະຊາຊົນຈາກ 16 ບ້ານທີ່ຖືກຍົກຍ້າຍມາ.
ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ພົບປະກັບຕາງໜ້າປະຊາຊົນ, ບໍລິສັດ ແລະ
ເຈົ້າໜ້າທີ່ຈາກເມືອງເຜືອງທີ່ຮັບຜິດຊອບການຍົກຍ້າຍຈັດສັນຕັ້ງແ
ຕ່າງປີ 2009. ຈາກການສົນທະນາໄດ້ພົບວ່າ

ການສື່ສານກ່ຽວກັບແຜນການການຍົກຍ້າຍ ແລະ
ການຊົດເຊີຍໃນຂັ້ນຕົ້ນນັ້ນຍັງບໍ່ພົບໄດ້ທຸກຄົນກໍ່ເຫັນດີວ່າ
ການສື່ສານຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງຕະຫຼອດມາໄດ້ເຮັດໃຫ້ໂຄງການນີ້ປະສົບຜົນ
ນສຳເລັດ ແລະ

ເປັນຕົວຢ່າງທີ່ດີຂອງການຟື້ນຟູການເປັນຢູ່ແບບມີສ່ວນຮ່ວມ.
ນອກຈາກການຊົດເຊີຍບ້ານເຮືອນ ແລະ ໂຄງຮ່າງພື້ນຖານ,
ຜູ້ພັດທະນາໂຄງການຍັງໄດ້ຈັດການຝຶກອົບຮົມໃຫ້ແກ່ແມ່ຍິງກ່ຽວກັບ
ສຸຂະພາບແມ່ ແລະ ເດັກ, ການຄ້າມະນຸດ, ກິດຈະກຳການສ້າງລາຍຮັບ ແລະ
ອື່ນໆ.

ນອກນັ້ນຍັງຈັດຕັ້ງຄະນະກຳມະການໄກເກັ່ມຂັ້ນແຍ່ງລະຫວ່າງປະຊາຊົນ
ແລະ ຜູ້ພັດທະນາໂຄງການ. ທ່ານ ອອນມາ ຣັດຊະວົງ,
ຮອງຫົວໜ້າກົມເສດຖະກິດ
ໄດ້ສະຫຼຸບວ່າໂຄງການນີ້ເປັນແບບຢ່າງທີ່ດີໃຫ້ແກ່
ບັນດານັກລົງທຶນ ແລະ ພະນັກງານລັດ.

ໃນວາລະສຸດທ້າຍຂອງການຝຶກອົບຮົມ
ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ມີຄວາມຫ້າວຫັນ ແລະ
ຄິດວ່າການຝຶກອົບຮົມນີ້ມີປະໂຫຍດຫຼາຍ
ເຊິ່ງພວກເຂົາໄດ້ໃຫ້ຄຳສະເໜີກ່ຽວກັບການພັດທະນາໃຫ້ຂະບວນການມີສ່ວນ
ຮ່ວມຂອງມວນຊົນໃນການປະເມີນຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ
ສັງຄົມ ດີຂຶ້ນ.

ພວກເຂົາໄດ້ສະເໜີໃຫ້ມີການສົ່ງເສີມການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງແມ່ຍິງ,
ການແບ່ງໜ້າທີ່ຮັບຜິດຊອບໃຫ້ຈະແຈ້ງໃນການກວດຈາຍຂໍ້ມູນ
(ທັງບໍລິສັດ ແລະ ພາກລັດ) ແລະ

ຂອບເຂດໄລຍະເວລາຂອງຂັ້ນຕອນການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງມວນຊົນ.
ການຕິດຕາມກວດກາທາງສິ່ງແວດລ້ອມຄວາມຮ່ວມເອົາຕົວແທນໃນສະພາແຫ່ງ
ຊາດ. ໃນສຸດທ້າຍນີ້

ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມການຝຶກອົບຮົມກໍ່ຍັງໄດ້ເນັ້ນຍ້າຍເຖິງຂັ້ນຕອນການຮັບ
ຮອງທຸກຂໍ້ຄວາມເປັນທຳຄວນຕ້ອງເປັນໄປຕາມຂັ້ນຕອນກົດໝາຍວ່າ
ດ້ວຍການຮ້ອງທຸກ ແລະ ລະບົບກົດໝາຍຕ່າງໆທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້.

ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມຕິດຕໍ່

ທ. ວິລະໄຊ ອິນທະຊຸມ
ຜູ້ປະສານງານດ້ານຂໍ້ມູນຂ່າວສານ
ໂຄງການເຊື່ອມໂຍງສິ່ງແວດລ້ອມເຂົ້າໃນກິດຈະກຳແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກ-
ອົງການສະຫະປະຊາດເພື່ອການພັດທະນາ.

ໂທ: 021 254 035

ມືຖື: 020 22493781

ອີເມວ: inthaxoum@gmail.com